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Vážení spoluobčané,

držíte v rukách další číslo našeho Informačního zpravodaje, které vychází v závěru 
letošních letních prázdnin. Hned v jeho úvodu bych Vás chtěl všechny pozvat na otevření 
sběrného dvora na odpady ve Veselici, které se uskuteční v sobotu 22. září 2012. Věřím, že si 
přijdete toto zařízení prohlédnout a současně budete mít možnost získat co nejvíce informací 
souvisejících s jeho budoucím provozem. Pozvánku na tuto akci s jejím programem obdržíte 
v polovině září. Cílem Rady obce je zahájit provoz sběrného dvora tak, aby občané z obce, 
ale i ze sloupského regionu měli již letos na podzim na sběrném dvoře možnost odložit co 
nejširší škálu odpadů. Provoz sběrného dvora bude zajišťovat přímo naše obec a mimo jiné 
i za tímto účelem vyhlásila Rada obce výběrové řízení na pracovníka obecního úřadu. Více 
informací je uvedeno uvnitř zpravodaje. Při zjišťování, jak jsou na tom v okolních obcích 
stejné velikosti (Šošůvka, Sloup, Vysočany, Rudice), s pracovníky, kteří jsou zaměstnanci 
tamního obecního úřadu a mají na starosti péči o majetek obce, bylo zjištěno, že zaměstnávají 
minimálně 1 pracovníka na hlavní pracovní poměr (Rudice 2 pracovníky). 

Praxe za poslední roky z jiných i našich obcí ukazuje, že je zapotřebí k zajištění péče 
o majetek obce mít šikovného pracovníka, který se postará jednak o údržbu zeleně, bude 
schopný provádět drobnou údržbu majetku (opravy dveřních zámků, natěračské práce, péče 
o sekačky na trávu, provádět monitoring spotřeby energií v jednotlivých budovách v majetku 
obce, apod.) V našem případě chceme současně s tím, aby tento zaměstnanec pracoval i jako 
obsluha sběrného dvora. Současně víme, že v sezoně bude zapotřebí i nadále využívat i další 
pracovníky např. vedené na Úřadu práce, a to především k sečení travních ploch v našich 
obcích. Zkrátka všechny tyto kroky jsou a budou činěny s cílem ještě lepší péče o majetek 
obce. Přesto všechno se tímto obracím na všechny spoluobčany s žádostí o to, aby využili 
možnosti odložení veškerých odpadů ze svých nemovitostí na sběrném dvoře. Stále se totiž 
v okolí našich krásných obcí objevují černé skládky a našim společným cílem musí přece být 
snaha ukázat návštěvníkům naše obce takové, aby se k nám rádi vraceli. Vím, že dostupnost 
do areálu sběrného dvora nemají občané z jednotlivých místních částí stejnou, ale to by 
nemělo být překážkou. Uvědomme si např. i to, že každý odpad, jako např. již nevyužívané 
elektrospotřebiče odložené na sběrný dvůr, železný šrot, ale také i další vytříditelné složky 
komunálního odpadu jsou zdrojem, byť menších finančích příspěvků, ale ve výsledku to 
má vše vliv na výši finančních nákladů, jež musí obce vynaložit v oblasti odpadového 
hospodářství. Nikdo z nás přece nechce, aby se výše místního poplatku za odpady neustále 
zvyšovala, doopravdy to může každý z nás ovlivnit. Tak proč pro to něco neudělat? Vždyť 
to není zase tak obtěžující. 

Závěrem k této problematice ještě jedna žádost. V tomto zpravodaji najdete i anketní 
list, jehož cílem je zjistit názor občanů k problematice dalšího postupu při řešení likvidace 
biologického odpadu v naší obci. Žádám Vás tímto o jeho vyplnění a v termínu do konce 
září letošního roku o jeho odevzdání buď do poštovní schránky na obecním úřadu, do TIC 
Veselice a nebo předsedům Osadních výborů v jednotlivých místních částech. 

Další informace, kterou bych Vám chtěl tímto sdělit, je situace ohledně postupu prací 
na novém územním plánu. Aktuální stav je takový, že začátkem srpna byla uzavřená 
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V tomto informačním zpraVodaji naleznete

smlouva se společností ATELIER URBI spol. s r.o. z Brna a následně byly pracovníkům této 
společnosti předané veškeré podklady potřebné ke zpracování konceptu Územního plánu. 
Ten by měl být uvedenou společností předložený k  31.10.2012. Poté bude tento koncept 
projednaný s veřejností a následně i v zastupitelstvu obce.

Závěrem Vám všem přeji hezké a slunečné dny končícího léta a nadcházejícího podzimu.                                          

Miloslav Novotný, starosta obce

Usnesení zo VaVřinec ze schůze dne 29. 6. 2012

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce dne 23.4., 14.5. a 20.6. 
2012 přednesenou místostarostou obce.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o hospodaření obce za období 1– 5/2012.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce 
Vavřinec za rok 2011.

• Zastupitelstvo obce souhlasí s celoročním hospodařením Obce Vavřinec za rok 2011 
s výhradou. 

• Zastupitelstvo obce ukládá starostovi obce, aby zajistil podání žádosti o přezkoumání 
hospodaření obce v následujících letech, tak aby byla dodržená zákonná lhůta podání 
žádosti nejpozději do 30. 6. kalendářního roku. 
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• Zastupitelstvo obce ukládá radě obce, aby v následujících letech schvalovala uzavírání 
nájemních smluv pouze Rada obce Vavřinec a ne Zastupitelstvo obce Vavřinec. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 32 tis. Kč od Jihomoravského kraje 
na provoz TIC Veselice.

• Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 112 tis. Kč od Jihomoravského kraje 
na vypracování Územního plánu Vavřinec.

• Zastupitelsvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 1 mil. Kč od Ministerstva pro místní 
rozvoj ČR na akci Víceúčelový objekt Veselice – III. etapa.

• Zastupitelsvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 641 429,85 Kč ze Statního fondu 
životního prostředí ČR na spolufinancování akce Sběrné středisko odpadů Veselice.

• Zastupitelsvo obce schvaluje přijetí dotace ve výši 10 904 307,45 Kč z Ministerstva 
životního prostředí ČR na spolufinancování akce Sběrné středisko odpadů Veselice. 

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtová opatření č.1/2012, č. 2/2012 a č. 3/2012 
provedená Radou obce Vavřinec v období od minulé schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 4/2012 ve výši 11 690,4 tis. Kč 
na straně příjmů i výdajů. 

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí žádost Osadního výboru Suchdol na přemístění 
dětského hřiště v Suchdole.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí požadavek JSDH Vavřinec na vyčištění požární 
nádrže ve Vavřinci a ukládá Radě obce prověřit dotační možnosti na realizaci této akce.

Usnesení ro VaVřinec ze schůze 11. 7. 2012

• Rada obce bere na vědomí skutečnost, že se k záměru obce prodat pozemek p.č. 2136, 
k.ú. Vavřinec na Moravě, nepřihlásil nikdo jiný než žadatel, kterým je p. Rostislav Fiala, 
bytem Sloup 182. Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce projednat prodej uvedeného 
pozemku na jeho nejbližším zasedání. 

• Rada obce bere na vědomí skutečnost, že se k záměru obce pronajmout část pozemku 
p.č. 1251, k.ú. Veselice na Moravě, nepřihlásil nikdo jiný než žadatel, kterým je p. Jiří 
Skoták, majitel RD čp. 101 ve Veselici. Rada obce souhlasí s pronájmem uvedeného 
pozemku za cenu vypočtenou v souladu s platnou směrnicí. 

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru ze dne 26.6.2012. 
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Usnesení ro VaVřinec ze schůze 1. 8. 2012

• Rada obce bere na vědomí žádost pí. Jindřišky Kučerové a Otomara Kučery, oba bytem 
Vavřinec 78, o přidělení obecního bytu a souhlasí s jejich zařazením do pořadníku 
vedeného u obecního úřadu. 

• Rada obce bere na vědomí žádost pí. Nikoly Rehbergerové, bytem Vavřinec 31, o přidělení 
obecního bytu a souhlasí s jejím zařazením do pořadníku vedeného u obecního úřadu.

• Rada obce bere na vědomí usnesení KÚ JMK, odboru životního prostředí, kterým 
se určuje p. Michalu Pernicovi, bytem Suchdol, Nové Dvory 61, lhůta pro odstranění 
nedostatků žádosti o vydání souhlasu k provozování zařízení ke sběru a výkupu odpadů 
umístěného na adrese Vavřinec – Nové Dvory 64, do termínu 20.9.2012.

• Rada obce bere na vědomí výzvu Stavebního úřadu Blansko, kterou se společnost 
Dřevovýroba Čech, s. r. o., Hudcova 532/78 b, 612 00 Brno, vyzývá k doplnění a úpravě 
projektové dokumentace sloužící k dodatečnému povolení stavby ocelového přístřešku 
ve Vavřinci – Veselici, v sousedství výrobny dřevěných palet. 

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2012 ve výši 7,2 tis. Kč na straně příjmů 
i výdajů. 

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o tom, že k oznámení Stavebního 
úřadu Blansko o zahájení stavebního řízení na povolení stavby: Polní cesta C2 – veřejně 
přístupná účelová komunikace, vedoucí od sportovního areálu v Malé Veselici po silnici 
Blansko – Sloup, podal námitku p. Jaroslav Drahovzal, bytem Vavřinec, Veselice 62. 
Předmětem námitky je návrh na umístění dopravního značení na budoucí účelové komu-
nikaci, kterým by bylo povoleno komunikaci užívat jen osobám, jímž vydá povolení ObÚ 
Vavřinec. V této souvislosti rada obce ukládá starostovi zaslat na Stavební úřad Blansko, 
oddělení silničního hospodářství, písemné stanovisko, jehož obsahem bude sdělení, že 
provoz na budoucí komunikaci bude projednán nejdříve s veřejností a teprvé poté bude 
vyřízeno umístění dopravního značení v samostaném řízení u příslušného správního 
úřadu, v jehož kompetenci je problematika provozu na pozemních komunikacích. 

VýběroVé řízení

Obec Vavřinec vypisuje výběrové řízení na obsazení pozice pracovník ObÚ Vavřinec. 

Popis práce
• práce při údržbě veřejného prostranství v obci a další drobné udržbářské práce na 

majetku obce
• obsluha sběrného dvora na odpady a odpovědnost za celkový provoz SD Veselice
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• přejímka odpadů od občanů (vizuální kontrola odpadů)
• dohled nad ukládáním odpadů do shromažďovacích prostředků
• třídění odpadů dle jednotlivých druhů
• objemová úprava odpadů (demontáž, dělení, lisování, štěpkování) 
• manipulace s odpady a kontejnery – obsluha manipulační techniky
• objednávání odvozu odpadů
• běžná údržba svěřené techniky a nářadí
• udržování pořádku na sběrném dvoru
• vedení evidence odpadů a evidence osob
• vedení provozního deníku

Požadavky:
• fyzická zdatnost
• řidičské oprávnění sk. B a T, které si vybraný uchazeč bude muset  

v případě potřeby zajistit
• základní znalost práce na PC (Word, Excel)
• bezúhonnost (čistý trestní rejstřík)
• samostatnost, zodpovědnost
• organizační a komunikační schopnosti
• časová flexibilita (práce v sobotu)

Nabízíme:
• samostatnou a odpovědnou práci 
• hlavní pracovní poměr 
• platové podmínky –  dle nařízení vlády č. 130/2010 Sb., v platném znění,  

platová třída 7 
• nástup – od 2.1.2013

Termín pro podávání přihlášek:  1. 10. 2012 do 15 hod. 
  na Obú Vavřinec, Vavřinec 92, 679 13 Sloup

informace z KnihoVny VaVřinec

Oznamuji tímto občanům, že provoz v knihovně bude zahájen až od pondělí 1. října 
2012. Důvodem jsou dokončovací práce na celkové revizi knižního fondu, díky které 
bude knižní fond vedený v programu CLAVIUS REKS. To umožní čtenářům dálkový 
přístup ke knižnímu fondu pomocí internetu. Současně se obracím na čtenáře, kteří dosud 
neuhradili čtenářský poplatek, aby tak učinili ve výše uvedeném termínu.

Kakáčová Alena, knihovnice
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zprÁVy z KnihoVny Ve Veselici

soutěž „o poklad roberta sedláka“
V krásném letním odpoledni, v sobotu 23. června, ožila Novodvorská alej halasem 

a smíchem dětí. Sešly se zde nejen ty od nás, ale přijely k nám spolu s knihovnicí paní 
Sadeckou i malí čtenáři z Knihovny Němčice. Jejich cílem bylo zasoutěžit si a změřit 
znalosti o přírodě a jeskyních Moravského krasu. Lesem pro ně vedla trasa šipkované, kde 
bylo schováno 20 soutěžních otázek a v závěru trasy pak i sladký poklad. Trasu si prošly 
společně s rodiči i malé děti, které pak hádaly pohádkové otázky. Po šipkované jsme se 
z lesa přesunuli na alej, kde proběhlo předání cen a opékání párků. Na děti pak čekala 
ještě jedna soutěž, a to kvíz, který pro ně připravil pan Židů. Ten ho zaměřil na znalosti 
o Novodvorské aleji. Nejlepšímu soutěžícímu pak věnoval hrneček s obrázkem aleje. Pak 
už děti měly volnou zábavu a bohatě při ní ke hrám využily ceny, které dostaly – létající 
talíře a bumerangy. Dospělí účastníci pak měli prostor posedět a popovídat si. Počasí nám 
přálo, a tak se nám z naší krásné aleje ani nechtělo domů. Soutěž proběhla v rámci projektu 
„Čteme, malujeme, cestujeme, poznáváme – nejen to“, za podpory Ministerstva kultury ČR. 

Kdo byl V soUtěŽi nejlepŠí?
z pohádky do pohádky:
Terezka Jaitnerová z Vavřince, Jiří Kašpárek ze Suchdola, Kryštof Jarůšek z Veselice 
a Verunka Přibylová z Vavřince

o poklad roberta sedláka:
1. místo –  Jan Syka z Němčic (18 bodů)
2. místo –  Vít Skoták z Němčic (17 bodů)
3. místo –  Eliška Strouhalová a Pavlína Filoušová z Němčic (16 bodů)
4. místo –  Jiří Stehlík, Jiří Plíhal, Tomáš Fabiánek z Veselice (15 bodů)
5. místo –  Terezka Kašpárková ze Suchdola, Verunka Nečasová a Terezka Machová 

z Vavřince, Simonka Němcová a Maruška Stehlíková z Veselice (14 bodů)

Kvíz o novodvorské aleji:
1. místo –  Adam Přibyl z Vavřince (18 bodů)
2. místo –  Jiří Plíhal a Štěpán Jarůšek z Veselice a Mirek Přibyl z Vavřince (17 bodů)
3. místo –  Jirka Stehlík a Tomáš Fabiánek z Veselice a Denis Ošlejšek ze Suchdola 

(16  bodů)
Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kteří mně pomohli s organizací soutěže. Také 

panu Židů za vytvoření kvízu a za ceny věnované do soutěže, panu Mgr. Zajíčkovi za ceny 
do soutěže a místostarostovi panu Sedlákovi za poskytnutí dřeva na oheň. Všem patří velký dík.

zahÁjení proVozU KnihoVny
Prázdniny utekly jako voda, před námi je podzim a po dvouměsíční přestávce otevírá 

naše knihovna opět dveře pro všechny čtenáře – a nejen je. V knihovně máme nachystáno 
89 nových knih, které jsme dostali darem z Městské knihovny Kuřim a také na 100 nových 
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titulů z výpůjčního fondu regionálního oddělení Městské knihovny Blansko. K časopisům 
Květy, Flora na zahradě a ABC přibyl k zapůjčení časopis Auto forum, který nám věnovala 
firma SUWECO z Prahy. K předplatnému tří časopisů, které jsme dostali v rámci ceny Bib-
lioweb 2012, nám tato firma posílá i něco navíc, například v době mistrovství světa v hokeji 
nám zaslala krásné kalendáře s hokejisty, tužky a propagační materiál, který bude použit 
pro děti do soutěží a nově právě časopis Auto forum . Pro děti máme do nové knihovnické 
sezóny připravený kromě velké řady pěkných knih i nový materiál pro výtvarné tvoření.

Na podzim proběhnou v knihovně i zajímavé akce – cestovatelská beseda, diskotéka pro 
děti, výstava i výtvarná dílna. V knihovně se určitě nudit nebudeme a těším se, že se opět 
potkáme a třeba k nám najdou cestu i noví čtenáři a návštěvníci akcí.

chystané aKce 

Vyhodnocení prázdninové soutěže „braši, u nás straší“.
V pátek 5. října budou v knihovně vyhodnoceny nejpodařenější strašidla, bubáci a vše-

liké bytosti nadpozemské, které děti vytvořily v průběhu prázdnin v rámci soutěže „Braši, 
u nás straší“. Děti je ztvárnily do různých podob – obrázků, loutek, psaných pohádek… 
Za ty nejpovedenější na ně čekají pěkné ceny, občerstvení a diskotéka. Pokud si budete chtít 
soutěžní výtvory prohlédnout, budou ke zhlédnutí v knihovně po celý podzim. 

cestovatelská beseda o japonsku
Opět po roce, a to v sobotu 20. října, navštíví naši knihovnu se svou cestovatelskou 

besedou pan Jiří Mára z Přerova. Na co se můžeme tentokrát těšit? Na pestrou projekci, 
která nás zavede do Japonska – země vycházejícího slunce. Nahlédneme přímo do života 
japonské rodiny a poznáme úžasnou pestrost této tajuplné země. Společně budeme mít 
možnost navštívit tajemné chrámy, překrásné zahrady, neklidné sopečné oblasti i nespoutané 
vodopády. Projedeme se rychlodráhou Šinkanzen, budeme obdivovat mohutné zápasníky 
sumó i křehké gejši. Ochutnáme exotická jídla i neobyčejné zvyky v typických japonských 
restauracích a lázních, ve kterých se koupají dokonce i opice. Pan Mára je autorem pěti 
cestopisů a dokumentárních filmů, které si na besedě za zvýhodněnou cenu můžete zakoupit. 
Začátek besedy bude v 18 hodin. 

Výstava „i u nás žijí šikovní lidé“
Po pěkných ohlasech na loňskou výstavu výtvarných prací našich spoluobčanů bude 

v knihovně nachystán její druhý ročník . Těšit se opět můžete na pestrou ukázku různorodých 
výtvarných prací – dřevořezby, fotografie, kresby, encaustiku, ruční práce…i výtvarné 
práce našich dětí. Na vernisáži, která proběhne v sobotu 27. října bude přichystán kulturní 
program, který nám předvedou děti, a také malé občerstvení. Výstava pak bude ke zhlédnutí 
do 29. listopadu, a to vždy ve čtvrtek v běžné provozní době knihovny.

Všechny tři výše uvedené akce proběhnou v rámci projektu „Čteme, malujeme, 
cestujeme, poznáváme – nejen to“ za podpory Ministerstva kultury ČR. 
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Výtvarná dílna malování horkým voskem – encaustica
Na začátku roku proběhla v knihovně výtvarná dílna malování horkým voskem. Pro 

velký zájem budeme tuto výtvarnou dílnu v pátek 9. listopadu opakovat. Budete tak mít 
opět možnost si vyzkoušet namalovat obrázek touto neobvyklou technikou. Pomocí žehličky 
a voskových pastelů si namalujeme obrázky plné barev a fantazie. Pro omezený počet žehliček 
budu ráda, když účast na dílně potvrdíte. Buď telefonicky nebo osobně v běžné provozní době 
knihovny. Začátek dílny bude v 17 hodin. Příspěvek na výtvarný materiál 20 Kč.

Pokud máte doma starou žehličku (ne napařovací), kterou už nepoužíváte a mohli 
byste ji postrádat, budeme rádi, když nám jí věnujete do knihovny. Profesionální žehlička 
na tuto výtvarnou techniku je velmi drahá a pro naše malování nám stačí i starší žehličky. 
Technikou malování horkým voskem děti malují i v průběhu roku. Použili jsme ji například 
i k vytvoření přání k Svátku matek. Také budeme rádi za jakýkoli materiál, který lze použít 
k našemu tvoření. Kdo by nás chtěl třeba i nějaké ruční práce nebo výtvarné techniky naučit, 
je v knihovně vítán. Podzimní a zimní měsíce budou ke společnému tvoření a setkání jako 
stvořené.

pozVÁní pro naŠi KnihoVnU
co venkovské knihovny umějí a mohou

Na pozvání Svazu knihovníků a informačních pracovníků ČR SKIP se naše knihovna 
od 13. do 15. září zúčastní setkání pod názvem „Co venkovské knihovny umějí a mohou“. 
Knihovníci obecních knihoven z celé České republiky mají každoročně příležitost k setkání, 
které se v letošním roce koná v Petrůvkách (Knihovně roku 2010) a v Třebíči. Na pro-
gramu jsou odborné přednášky, exkurze po knihovnách, divadelní představení i návštěva 
zámku Jaroměřice nad Rokytnou. Pořadatelem akce je SKIP a Městská knihovna v Třebíči 
s podporou Ministerstva kultury ČR. Naše knihovna v rámci odborných přednášek představí 
prezentaci Knihovny roku 2011. Setkání knihovníků se každoročně koná v regionu vítězné 
knihovny této soutěže a v příštím roce proběhne i u nás. Budeme tak mít možnost představit 
nejen naší knihovnu, ale i naši obec a ukázat knihovníkům z celé republiky krásná místa 
našeho regionu. 

V říjnu pak budeme mít ještě další možnost reprezentovat naši obec a knihovnu, a to 
na slavnostním předání cen soutěže Knihovna roku 2012 v pražském Klementinu, kam 
jsme pozváni Svazem knihovníků a informačních pracovníků ČR SKIP a Ministerstvem 
kultury ČR.

z pera naŠich dětí
Příspěvek do naší „dětské“ rubriky je prázdninový. Napsala ho Maruška a Jirka Stehlíkovi 

a třeba Vás bude inspirovat k výletu do Moravského krasu. Často to, co máme nejblíže, 
nejméně navštěvujeme a také nejméně známe, tak proč to nezměnit. Podzim je pro výlety 
jako stvořený. 

jesKyně balcarKa
O prázdninách jsem navštítila všech 5 jeskyní v Moravském krasu: Punkevní jeskyně, 

Výpustek, Kateřinskou jeskyni, Sloupsko - šošůvské jeskyně a Balcarku. Podle mě je nejhezčí 
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právě jeskyně Balcarka, i když ji navštěvuje poměrně málo návštěvníků. 
V jeskyni Balcarka je bohatá a krásná výzdoba krápníků, má 2 patra a celkem jsem 

napočítala 332 schodů. Dříve se jí říkalo Balcarova skála, ale potom si to lidé zkrátili na 
Balcarku. Jedna pověst praví, že jeskyně Balcarka se jmenuje po Balcarovi, který zde bydlel. 
Za Balcarem jednou přišly Jezinky a požádaly ho, aby jim opravil lopatu na pečení chleba 
a koláčů. Balcar jim pomohl a dostal od nich koláč. Každý den si ho nechal kousíček a do 
rána mu z něho vyrostl celý nový. Jednou však přišel domů z pole vyhladovělý, snědl celý 
koláč, nenechal ani drobeček. A ráno místo koláče našel kravinec. Proto se ráno Balcar 
vypravil do jeskyně, aby našel Jezinky a požádal je o nový koláč. Bohužel se však z jeskyně 
už nikdy nevrátil. 

Všem bych vám doporučila, udělejte si výlet na Balcarku, kde na vás čeká také malé 
překvapení v podobě Černouška. A co to je, se nechte překvapit až na místě…

 Marie Stehlíková ml., Veselice

jesKyně V moraVsKém KrasU
Letos o prázdninách jsem byl ve všech jeskyních v Moravském Krasu a můžu říct, že 

každá z nich má své kouzlo: Punkevní jeskyně mají třeba lodičky, Sloupsko-šošůvské 
jeskyně mají Kůlnu s pravěkým člověkem, Kateřinská jeskyně má hrozně pěkný znak 
čarodějnice a podobně. Ale podle mě je nejkrásnější jeskyně Balcarka, která má hodně 
bohatou krápníkovou výzdobu a je hodně barevná. 

Ke každé jeskyni i propasti se váže nějaká pověst, která upřesňuje její jméno. 
V dnešním článku bych vám rád zopakoval pověst o Macoše…
Byl jeden tatínek a ten měl syna Martina. Maminka jim však umřela a tatínek se znovu 

oženil. Syn tak dostal macechu, která měla také syna Jakuba. Protože byla zlá, rozhodla se, 
že se Martina zbaví. Jednou mu řekla, že půjdou na houby. Ty však rostly na okraji propasti. 
Toho macecha využila a shodila ho do propasti. Martin se, ale zachytil keříku a začal volat 
o pomoc. Uslyšeli ho dřevorubci, vytáhli ho a macechu tam hodili místo něho.

A proto se propast jmenuje Macocha.
Jirka Stehlík ml., Veselice

recepty z naŠeho reGionU
Do podzimních receptů jsem vybrala recepty z nedaleké Šošůvky. Při mé návštěvě na kozí 

farmě v Šošůvce mně pan Sedlák, na můj dotaz na recept z jeho produktů, řekl, že on má 
rád zapečené brambory s kozím sýrem. Návod na zapečené brambory každý zná, proto ho 
neuvádím. Rozdíl je jen ten, že dle pana Sedláka se povrch brambor posype nasekanými 
bylinkami a k závěru zapékání se poklade kozím sýrem a nechá se rozpustit. Kozí sýr dá 
bramborám zvláštní chuť a „obyčejné“ jídlo povýší na kulinářskou specialitu. Druhý recept 
je na moučník Opilý Frantík, který se v Šošůvce po generace peče, třeba při slavnostních 
příležitostech (například o pouti). No a k moučníku ještě přidávám vlastní recept na ledovou 
kávu, kterou máme rádi v teplých letních dnech, ale třeba i na podzim Vám bude chutnat. 
Hodně zdaru při vaření a pečení a dobrou chuť.
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řezy opilý frantík
22 dkg tuku
22 dkg cukru
6 žloutků
12 dkg výběrové mouky
1/2 prášku do pečiva
1 a 1/2 lžičky kakaa
Cukr,tuk a žloutky mícháme do pěny, pak 

přidáme mouku, do které jsme přimíchali 
prášek do pečiva.Nakonec vmícháme sníh 
ze 6 bílků. Nalijeme na plech a upečeme.

ledová káva
Na vyšší skleničku (cca 2 dcl) potřebujeme 1– 2 kávové lžičky rozpustné kávy, jednu 

lžičku krystalového cukru (kdo má rád sladší, dá cukru víc) a ½ dcl studené vody. Poté 
šleháme (ručním šlehačem, v mixéru, šejkru – co kdo má k dispozici), až se utvoří několika 
centimetrová hustá pěna. Dolejeme plnotučným mlékem a dáme dvě kostky ledu. Pro vylep-
šení se může ještě do kávy přidat kopeček vanilkové, kávové nebo čokoládové zmrzliny.

Nádivka:

22 dkg ořechů
2 dcl rumu

Opatrně zamícháme a chvíli třeme.
Upečené těsto potřeme rybízovou mar-

meládou (může se potřít i krémem), pak 
potřeme ořechovou nádivkou a polijeme 
čokoládovou polevou. Nakonec nakrájíme 
na řezy. 

KdyŽ se dílo (alej) podaří

V sobotu 30.6.2012 byla Novodvorská alej slavnostně otevřena pro prázdninový provoz. 
Za účasti náměstka hejtmana Jihomoravské kraje Ing. Stanislava Juránka a ředitelky 
Nadace O 2 Ivany Šatrové, předal tým studentů do užívání veřejnosti tento postupně obnovo-
vaný přírodní skvost. Společné úsilí mnoha lidí dobré vůle při obnově aleje bylo odměněno 
už v loňském roce vítězstvím v anketě „ALEJ ROKU 2011“ pořádané ekologickým sdruže-
ním Arnika. Alej přesvědčivě zvítězila v konkurenci 64 alejí z celé ČR. Slavnostní otevření 
aleje bylo také příležitostí k adopci stromů rodinami knihovnic z Veselice paní Hájkové 
a Vavřince paní Kakáčové, které nad alejí symbolicky převzaly patronát. Autorka projektu 
současně představila veřejnosti prvního průvodce po památných a významných stromech 
v CHKO Moravský kras, kterého společně s řadou místních znalců a odborníků připravila 
pro návštěvníky Moravského krasu. Pomyslnou bránu do aleje prázdninovým návštěvníkům 
otevřel starosta Vavřince pan Miloslav Novotný. Při vstupu do aleje byla současně odhalena 
informační tabule přibližující historii Novodvorské aleje a dosavadní průběh její obnovy. 
Vedení obce Vavřinec se snaží o zachování dědictví našich předků ve všech jeho podobách 
a tradicích. Důkazem toho může být i nedávné dokončení oprav a následné vysvěcení 
11 drobných sakrálních staveb v okolí Vavřince. Obec tak dál pokračuje v činnostech, za 
které byla v roce 2011 odměněna titulem „Vesnice roku Jihomoravského kraje“.

Žáci ze základní školy Sloup přihlásili Novodvorskou alej do soutěže „Strom roku 2012“ 
pořádanou Nadací partnerství. Namalovali všech 57 stromů a slepili z nich 12 metrů dlouhou 
přihlášku do soutěže. Originální přihláška a příběh lidí z aleje zaujal odbornou porotu natolik, 
že ji vybrali do dvanáctičlenného finále, v kterém zastupuje Jihomoravský kraj. 

Jiří Židů
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informace ze zŠ sloUp

• Prázdniny pomalu končí. Ve škole se sejdeme v pondělí 3.září v 8:00 hodin. Prvňáci 
s rodiči v kulturním domě, ostatní žáci přímo ve škole.

• Počet tříd ZŠ Sloup se ve školním roce 2012/2013 sníží na 16. Docházku ukončily dvě 
deváté třídy, nastoupí jedna první.

• Víte, že pravidelné vyučování bylo v nové budově ZŠ Sloup zahájeno 1. září 1982? Toto 
kulaté výročí hodláme náležitě oslavit; ve dnech 5.– 6. října 2012 bude probíhat množství 
společenských akcí pro veřejnost. O podrobnostech budeme informovat.

• Oprava bazénu jde do finiše. Oproti původnímu plánu proběhla sanace stropní konstrukce 
a vyměňovat se budou i řetězy posuvného dna, takže koncem října se začne plavat. 
Vzhledem k tomu, že již máme vyměněné dno a rekonstruované sprchy, bude bazén 
opět ve výborném stavu.

• Ve školním roce 2012/2013 pokračuje projekt Patronát. Každý deváťák dostane na starosti 
prvňáčka, kterému pomůže se zvládnutím zahájení povinné školní docházky. Na začátku 
září budou mít první a devátý ročník sladěné rozvrhy.

• Také letos si strávníci školní jídelny mohou vybrat z nabídky dvou jídel. Na našich 
stránkách budeme včas zveřejňovat jídelní lístky.

• Na začátku nového školního roku nás navštíví vyučující soukromé ZUŠ Blansko, aby 
projednali rozvrhy hudební školy. Bude se učit hra na klavír, keyboard, kytary, flétny, 
trubku, teorie, zpěv a obory, o které projeví žáci dostatečný zájem. Hra na bicí proběhne 
formou zájmového kroužku.

Mgr. Pavel Dočekal, ředitel

VaVřinecKý podzimec

První srpnová dekáda je za námi, vavřinečtí poutníci se rozešli (někteří rozjeli) do svých 
domovů a zůstalo jenom vzpomínání. Příležitosti pro setkání rodin, návštěvy známých, 
jízdy na kolotočích, posezení v parku nebo „U Vavřinečka“, čtyři muziky hrající k tanci 
a poslechu od pátečního večera až do modrého pondělí (Vavřiňáci ví, proč ta barva); to vše 
nemohlo pokazit ani deštivé počasí přicházející s „Vavřincem, polovičním podzimcem“. 

Věřící se sešli v sobotu odpoledne u kapličky na tradiční mši svaté celebrované P. Karlem 
Chylíkem pod otevřeným nebem. Přišli i ti, kteří přicházejí na mši výjimečně, a to u pří-
ležitosti svátku Sv. Vavřince (zemřel v roce 264 n.l. po mučení ohněm spolu s papežem 
Sixtem II. a třemi jáhny).

Po troše historie se ale vrátím zpět do červencových dnů, které mě oslovily především 
velkou událostí Vavřiňáků – oslavou 70. výročí založení Sokola (později TJ). Tradičně 
výborná příprava, organizace, náplň a moderování mě již ani nepřekvapily, neboť se zde 
pro mě stávají samozřejmostí.
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Vrcholem byla fotbalová utkání vavřineckých grandů proti Kotvrdovicím a Klubu fotba-
lových internacionálů ČR. V hledišti a na hřišti byly zastoupeny všechny generace fotbalistů 
a obě utkání byla lahůdková. V prvním s Kotvrdovicemi jsem si opětovně uvědomil, jak 
důležité jsou „přáteláky. Boj o život v mistráku, který jsem měl možnost zhlédnout zhruba 
14 dnů před tímto utkáním, se změnil v pohodové utkání naplněné atmosférou fair play. 
Ale pozor!... hrálo se s velkým nasazením a všichni nechali na hřišti duši. Byl to tak trochu 
fotbalový balet naplněný elegancí, úsměvy a omluvami. 

Taktéž v utkání s bývalými reprezentanty ČR a extraligovými spielmachry se bylo 
na co dívat. Zkušenosti a pomalost starších internacionálů nahrazovala skvělá technika 
a rozvážnost. Vavřinečtí, vybičovaní kvalitou soupeře a hledištěm, podali taktéž ligový 
výkon. Zkrátka, bylo se na co dívat a po závěrečném hvízdu mohli všichni spokojeně 
odkráčet na hodové pohoštění do vedlejšího parku. Nabídka opékaných cigár, klobás, 
makrel a „nezdravějších bůčků“ byla spláchnuta dobrým pivečkem a fandové měli opětovně 
možnost odborného posouzení zhlédnutých utkání.

Ještě se však k utkání musím vrátit, neboť mě zaujal klučina, kterého znám z kostela jako 
ministranta, běhající s praporkem po lajně. Někteří fandové se nechali utkáním tak unést, 
že na něho pokřikovali: „Proč zvedáš (nezvedáš) praporek, co to děláš…“ Klučík však stále 
s úsměvem na tváři, v poklidu vykonával svoji roli postranního rozhodčího a nenechal se 
vyvést z klidu. Později jsem se dozvěděl, že je to vnuk Tondy Moravce. Že by vyrůstal 
další vavřinecký fotbalista?

V průběhu července a srpna jsem se setkal se zajímavým občanem Vavřince. Poprvé 
jsme se potkali pod vavřineckou sjezdovkou a kráčejíce s koly jsme vedli řeč. „Starý pán“ 
s výbornou fyzickou kondicí mě šokoval vzdálenostmi, které na svém bicyklu vykonává 
a vykonal. Vysvětlil mně, že je to taktéž díky pomocníkovi, malému motorku jím sestrojenému 
a instalovanému na kole. Musím ještě dodat, že nejen fyzická, ale i duševní kondice starého 
pána mě překvapily. Později jsem ho začal potkávat na jeho ranních toulkách Vavřincem 
a uvědomil jsem si spolu s Boženou Němcovou „že dobrý člověk ještě žije“. Setkání s ním 
mě tak oslovilo, že se více pokouším bojovat se svojí leností a jeho úsloví: „co nemá řád je 
neřád“ se stalo taktéž mým krédem.

Tak Vavřiňáci (i ti poloviční), následujme ho!
Miroslav Opatřil

hoUboVé oKénKo

houby na počátku srpna
Díky pracovním povinnostem svou houbařskou vášeň letos trochu zanedbávám, ale 

přesto Vám přináším pár mykologických informací.
Milovníci hub se koncem července dočkali velkého růstu zajímavých druhů hub. 

Začátek srpna je trochu růstově omezen díky opět velkým tropickým dnům, což zase tolik 
nevadí, protože v teplém a vlhkém vzduchu se vytvářejí bouřky, díky kterým padá několik 
milimetrů srážek.

Koncem první poloviny prázdnin si zahoubařil každý, kdo vyrazil do lesa. Vyskytlo se 
hodně hřibovitých druhů, ale i lupenatých. V hřibovitých měl největší zastoupení hřib hnědý, 
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smrkový, kovář, žlutomasý (babka), všechny druhy křemeňáků a kozáků. Z lupenatých 
nejvíce rostou holubinky a různé druhy muchomůrek (růžovka, šedivka, pošvatka). V srpnu 
můžeme zaznamenat i velký růst lišek, což je moc dobře. Kde se objeví liška, tam je údajně 
čistý les. Píše se, že liška s čapulkou jsou indikátorem čisté přírody. 

Máme za sebou první srpnovou dekádu, která byla houbově zajímavá, ale bohužel ne 
u nás. Na celé Moravě je sucho! Houbaři mohou mít více štěstí snad jen ve vlhčích oblastech 
Čech na Plzeňsku a Českobudějovicku. Na mnoha místech České republiky houby nerostou, 
na některých ano. Nemůžu ale tvrdit, že houby u nás nerostou vůbec. Při každém výšlapu 
do terénu si lze úlovek přinést. Houbaři již mají svá místa, kde tutově ví, že by se mohl některý 
druh houby objevit. To vše nasvědčuje i tomu, že v tuto dobu startuje růst ryzce smrkového. 
Roste velké množství holubinek. Z hřibovitých druhů hub se opět začínají rozrůstat všechny 
druhy křemenáčů, hřibů hnědých a kovářů. Vše, o čem píši, roste spíše ve vyšší nadmořské 
výšce. V nižších výškách se houby dají nalézt, ale jen tam, kde více pršelo.

Přeji pěkné srpnové úlovky!

hoUboVé rizoto:
1 cibule, 2 lžíce vývaru, 1 svazek oregána, pepř, sůl, 500 g kulaté rýže, olivový olej, 1 svazek 
tymiánu, 100 g slaniny, 150 g parmazánu, 750 g hub.

Nakrájenou slaninu rozehřejeme na oleji, přidáme cibulku, očištěné rozpůlené houby, 
osolíme, opepříme a opékáme tak dlouho, dokud se tekutina nevypaří. Přisypeme rýži 
a za stálého míchání zahříváme, přidáme bylinky a vývar a rýži zalijeme 1/3 l vody, vaříme 
na mírném ohni. Dřív, než se tekutina zase odpaří, vodu znovu dolijeme a vaříme dále, 
tento postup opakujeme tak dlouho, dokud není rýže hotová. Rizoto dochutíme polovinou 
parmazánu, solí a pepřem. Zbytkem sýra posypeme.

Dobrou chuť! Iva Machová

VODOINSTALATÉRSTVÍ, TOPENÁŘSTVÍ, PLYN, 
SOLÁRNÍ SYSTÉMY

JIŘÍ STEHLÍK
Veselice 43
679 13 Sloup v Moravském krasu
IČ:  64340775
DIČ:  CZ 7304263758

Vodoinstalatérství, topenářství – rodinné domy, byty, průmyslové stavby
-  nové systémy - voda, odpady, topení, plyn
-  rekonstrukce stávajících systémů – voda, odpady, topení, plyn
-  solární systémy
-  podlahové topení
-  výměna bojlerů  -   výměna kotlů – pevná paliva, plyn

Kontakty:
mobil: 607 670 230
e-mail: voda.sd@centrum.cz
internet: www.topeni-blansko.cz



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec srpen 2012

 - 16 -

Nabízíme vysokorychlostní  připojení k internetu 

bezdrátovou technologií nebo optickým kabelem

rychlost až 20 Mbit/s

cena od 300 Kč/měsíčně

instalace zdarma

 
 

 
    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

JJeeddnnaa  zz  nneejjvvěěttššíícchh  zzeemměěmměěřřiicckkýýcchh  ffiirreemm  vv  ČČRR  ss  nnaabbííddkkoouu  
komplexních geodetických prací 

 

�  Práce v ka tast ru  nemovi tost í  
�  Geometr ické p lány  
�  Pozemkové úpravy  
�  Technické  mapy  
�  Geodet ické  práce  ve  výs tavbě  
�  Speciá ln í  práce  inženýrské  geodéz ie  
�  Dig i ta l izace mapových podkladů  
�  Geograf ické  in formační  sys tém y -  G IS  

BLANSKO, Smetanova 6    
Blažek Leoš  

blazekl@geodezie-brno.cz 
  www.geodezie–brno.cz 

GB-geodezie, spol. s r.o. 

tel. 723 830 686 
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zpětný odběr eleKtrozařízení

Kde a jak se mohou obyvatelé obcí Vavřinec, Veselice, Suchdol a osady Nové Dvory 
zbavit vysloužilých elektrospotřebičů?

Domácnosti se mohou vyřazených elektrospotřebičů zbavit zdarma na některém z míst 
zpětného odběru, která k tomuto účelu byla vytvořena. Je přitom ale nezbytné splnit jednu 
základní podmínku: spotřebiče musejí být kompletní, tedy nerozebrané.

V takovém případě hradí další nakládání s nimi výrobci a dovozci prostřednictvím 
kolektivních systémů, které založili. 

Tato výhoda se ale nevztahuje na elektrozařízení, kterému již někdo odmontoval důležité 
části jako např. motor, kompresor, topné těleso, buben, plášť apod. Demontáž a zpracování 
elektrospotřebičů je činnost zákonem určená pouze osobám s příslušnými oprávněními. 
Takové výrobky je nutné považovat za odpad a náklady spojené s jejich odstraněním jdou 
k tíži obci. Promítají se tedy do poplatků, které platíme my všichni!

Vyřazené spotřebiče z Vašich domácností můžete zdarma odevzdávat na těchto místech:

Sběrný dvůr obce Vavřinec, otvírací doba: od 22.9.2012 

Středa 9 – 14 hod.   •   Pátek 13 – 18 hod.   •   Sobota 9 – 12 hod.

Malý kontejner na drobný elektroodpad je v naší obci umístěný u vstupu do Mateřské školy 
Vavřinec. Nádoba na cartridge a tonery do tiskáren a kopírek je umístěna taktéž u vstupu 
do mateřské školy.

Více na www.elektrowin.cz nebo www.vavrinec.cz/dulezite-informace/prakticke-informace/
odpady/.

Staré spotřebiče žijí díky recyklaci dalšími životy

Vyřazená pračka váží – řekněme – padesát kilogramů. Mohlo by to znamenat padesát 
kilo odpadu. Smyslem recyklace vysloužilých spotřebičů je ale něco jiného: v co největší 
míře znovu využít veškeré materiály, které se z nich podaří při zpracování získat.

Když se tedy na starou pračku podíváme z tohoto pohledu, vidíme ji jinak: 20 kilogramů 
železa, 10 kilo plastů, zbytek závaží v podobě betonu. Podobně je to u dalšího typického 
velkého spotřebiče, který nechybí prakticky v žádné české domácnosti, u chladničky. I její 
recyklací se dá získat kolem 20 kil železa, plastů je průměrně 16 kilogramů. 

Zájem o takto získané materiály jako o druhotné suroviny se samozřejmě u různých 
zpracovatelů liší. Zejména pro hutě znamená železo přidané do tavby spolu se železnou 
rudou velmi významnou úsporu energie. 

Když tuto úsporu převedeme do srozumitelnější řeči „domácího šetření“, můžeme si ji 
představit například takto: recyklace obyčejné žehličky ušetří tolik energie, kolik za celý 
měsíc spotřebuje průměrně velká lednička.
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Staré plasty, nové výrobky

O něco složitější je to s plasty. Přesto se i ty dají velmi dobře znovu využít. Ze starých 
spotřebičů tak mohou vzniknout dejme tomu zatravňovací dlaždice.

Dlažba má pevnost tradičních povrchů, jako je beton nebo živičné směsi, a zároveň umož-
ňuje zachovat přirozený travnatý ráz krajiny. Hodí se pro parkoviště, příjezdy ke garážím, 
odstavné plochy, chodníky, cesty a kolejiště, ale i jízdárny, výběhy pro koně a další plochy. 

Zatravňovací dlažba se vyrábí z plastového recyklátu se zásadním podílem polyetylenu, 
který se získává z průmyslových i komunálních odpadů a obalů.

Případná likvidace výrobků z recyklátu je také velmi šetrná – materiál je totiž znovu 
stoprocentně recyklovatelný.

Ani další výrobce by se bez plastového recyklátu ze spotřebičů neobešel – lisuje z něj 
poklice na kola automobilů. Každý nový výrobek obsahuje asi 30 % plastů ze starých 
spotřebičů. 

Většinu recyklátu zajišťují spolehliví dodavatelé ze zemí Evropské unie. Patří mezi ně 
i čeští zpracovatelé elektroodpadů, kteří recyklují velké spotřebiče vysbírané kolektivním 
systémem ELEKTROWIN.

PUR-pěnu používají nábytkáři i stavbaři

Patrně nejširší uplatnění mají plasty vytěžené ze starých spotřebičů při výrobě poly-
uretanu. Ten se ve formě PUR-pěny využívá v mnoha odvětvích od stavebnictví přes 
nábytkářskou výrobu až po automobilový průmysl. 

Stavbaři znají recyklované polyuretany zejména jako plnivo pro tepelně izolační omítkové 
směsi. Materiály s PUR-pěnou jsou vhodné nejen jako finální omítky u novostaveb, ale 
i pro dodatečné zateplení a revitalizaci starších rodinných domů.

PUR-pěna je dnes také základním materiálem při výrobě matrací pro spaní, kde nahradila 
molitan. Tvoří pevnou a spolehlivou výztuž sedacího nábytku v domácnostech i sedaček 
v nově vyráběných automobilech.

PUR-pěna ale splňuje nejpřísnější kritéria i z hlediska zdravotního, proto je její tvrdá 
varianta takřka výhradním tepelným izolantem v potravinářském průmyslu – v pivovarech 
či mlékárnách.  

Tak co, pořád si ještě někdo myslí, že vysloužilé spotřebiče nemá cenu odevzdávat 
na sběrná místa, aby se o ně mohli postarat odborníci?
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KalendÁř aKcí na  zÁří – listopad 2012

Zájezd  ............................................................................ sobota 8. 9. 2012
Zájezd organizovaný sdružením Veselická kaplička do Kroměříže  
a okolí, odjezd v 8.30 hod. z autobusové zastávky ve Veselici 

Slavnostní otevření sběrného dvora na odpady  ....... sobota 22. 9. 2012
Začátek ve 14 hod. v arálu SD ve Veselici, v programu jsou přichystané  
hry pro děti, prezentace výrobků společnosti MTM TECH s.r.o.  
spojená se Dnem otevřených dveří v areálu této společnosti,  
občerstvení zdarma

Braši, u nás straší  .........................................................  pátek 5. 10. 2012
Vyhodnocení výtvarné soutěže 
Začátek v 17 hod. v Knihovně ve Veselici 

Cestovatelská beseda  ................................................ sobota 20. 10. 2012
Beseda s panem Jiřím Márou a jeho synem Jirkou z Přerova 
o jejich návštěvě Japonska – začátek v 18 hod. v Knihovně ve Veselici

I u nás jsou šikovní lidé  ............................................ sobota 27. 10. 2012
Výstava – dřevořezby, fotografie, kresby, encaustica, ruční práce 
Zahájení výstavy – začátek v 17 hod. v Knihovně ve Veselici

Výtvarná díla ................................................................. pátek 9. 11. 2012
Malování horkým voskem technikou encaustic 
Začátek v 17 hod. v Knihovně ve Veselici 

seznam jUbilantů V období čerVenec – srpen 2012

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů  
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Souček Jan Vavřinec 25 82 roků

Schnitzingerová Anna Vavřinec 11 70 roků

Meluzínová Božena Vavřinec 73 87 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme



Rekonstrukce Kulturního domu 
ve Veselici

7
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9

10
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